



**Michael Kropveld** is Founder and Executive Director of Info-Cult / Info-Secte, based in Montreal, Canada. He also serves on the board of directors of the International Cultic Studies Association (ICSA), and as Chair of the ICSA Conference Committee, he has been involved in organizing the ICSA annual international conferences on cultic phenomena since the mid-1990s. Since the founding of Info-Cult in 1980,

Michael has assisted thousands of former members and members of "cults," "new religious movements," and other groups, and their families. He has served as an expert witness on cult-related criminal and civil cases, and is consulted regularly by mental health professionals and law enforcement agencies. He is an invited speaker worldwide, and has appeared on many radio and television programs locally, nationally and internationally. Among other publications, he co-authored *The Cult Phenomenon: How Groups Function* (2006) / *Le phénomène des sectes: L'étude du fonctionnement des groupes* (2003). Both versions are downloadable for free [here](#). In 1992, he was awarded the 125 Commemorative Medal by the Government of Canada "in recognition of significant contribution to compatriots, community and to Canada", and in 2007 he received the Herbert L. Rosedale Award from ICSA "in recognition of leadership in the effort to preserve and protect individual freedom."

**Michael Kropveld** est fondateur et directeur général d'Info-Secte, situé à Montréal, au Canada. Il est aussi membre du conseil d'administration de l'ICSA (International Cultic Studies Association) et comme président du comité du Congrès de l'ICSA, il est engagé à organiser les Congrès internationaux annuels sur les phénomènes sectaires depuis le milieu des années 90. Depuis la fondation d'Info-Secte en 1980, il a aidé des milliers d'anciens membres et de membres de « sectes », de « nouveaux mouvements religieux », d'autres groupes, ainsi que leurs familles. Il a été appelé à servir de témoin expert pour des procès criminels ou civils et des professionnels de la santé mentale et des agences de sécurité publique le consultent régulièrement. Conférencier invité internationalement, il a participé à de nombreuses émissions à la radio et à la télévision tant aux niveaux local, national qu'international. Parmi d'autres publications, il a été auteur conjoint du livre *Le phénomène des sectes : L'étude du fonctionnement des groupes* (2003), et en version anglaise *The Cult Phenomenon : How Groups Function* (2006). Les deux versions sont téléchargeables gratuitement [ici](#). En 1992, on lui a décerné la Médaille commémorative du 125e du gouvernement du Canada « en reconnaissance de sa contribution significative au bien-être de ses compatriotes, de sa communauté et au Canada ». En 2007, il a reçu le prix Herbert L. Rosedale de l'ICSA « pour reconnaître le leadership dans l'effort pour préserver et protéger la liberté individuelle ».